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PROTOKÓŁ nr XXX/2017  

z przebiegu XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 17 listopada 2017 r. w godz. od 13:30 do  17:25                                                                                                                                                                                                                   

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 13 radnych - zg. z listą obecności /  

zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Sołtysi Gminy Żerków  - zg. z listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy Żerków, 

5. Magdalena Podsiadłowska-Pawlak - radca prawny 

6. Zbigniew Kuzdżał   - członek Zarządu Powiatu Jarocińskiego 

7. Andrzej Szlachetka   - radny Rady Powiatu Jarocińskiego 

8. Maciej Łączny   - dyrektor MCT w Żerkowie 

 

Porządek obrad XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa, wraz z zaproszeniem, przekazano radnym drogą 

elektroniczną oraz wersje papierowa w dniu 20 października 2017 r. przesłano poczta. 

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności, 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa pani Barbara Urbańska  

o godz. 13:30 otworzyła XXX sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitała wszystkich obecnych na sali, 

stwierdzając, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, jedna radna spóźni się,  

a zatem Rada jest władna podejmować prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca poinformowała, że wpłynął wniosek od Burmistrza Miasta i Gminy Żerków w sprawie 

zmiany porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej Żerkowa przez włączenie projektu uchwały w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków. Przewodnicząca wyjaśniła, że 

wniosek uzasadniono koniecznością ponownego podjęcia uchwały związanej z wprowadzeniem 

następujących zmian do treści regulaminu: 

1) w rozdziale 7 „Obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe”, w §14 pkt. 2 wykreśla się 

ppkt 1a oraz pptk 2b; 

2) w rozdziale 8 „Wymagania odnośnie utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach 

wyłączonych z produkcji rolniczej”, w § 15 pkt 4 wykreśla się ppkt 2; 

3) zmienia się cały zapis rozdziału 9 „Obszary podlegające obowiązkowej deratyzacji i terminy jej 

przeprowadzania”. 

Przewodnicząca zaproponowała włączenie projektu uchwały do pkt 6 p.pkt 8 porządku obrad. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek, który został przyjęty jednogłośnie: 13 „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, po czym przedstawiła porządek obrad o następującej treści: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania tych 
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odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

2) „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z  organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2018”, 
3) wprowadzenia zmiany do uchwały nr X/65/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 1 grudnia 2015 roku 

w sprawie określenia wzoru formularzy podatkowych, 

4) określenia stawek podatku od nieruchomości, 

5) wprowadzenia i określenia opłaty targowej, 

6) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

7) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok, 

8) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków.  

7. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie oświadczeń majątkowych radnych 

złożonych za 2016 rok. 

8. Odpowiedzi na interpelacje,  wnioski i zapytania radnych. 

9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

10.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodnicząca poddała pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie:  

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za” przy 13 radnych 

na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 11 października 2017 r. został 

wyłożony do wglądu w dniu 8 listopada 2017 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady i przed 

obradami XXX sesji oraz był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Wojciech Raś zapytał, co z działką przy ulicy Mostowej, czy umowa została przedłużona?  Teren 

działki chcemy przeznaczyć dla mieszkańców Chrzana. Myślimy o zrobieniu placu zabaw, dlatego pytam 

czy dokonano pomiaru działki? Działkę chcielibyśmy uporządkować. 

Radny zwrócił się z prośbą o pisemne przedstawienie kosztów rozliczenia wydatków na Orkiestrę Dętą 

i czy orkiestra za swoje występy poza gminą pobiera opłatę i ile takich wyjazdów było?  

Radny Grzegorz Andraszak wnioskował, aby na kolejne z posiedzeń Rady zaprosić Policję w celu 

wyjaśnienia nurtujących kwestii porządkowych na terenie gminy. 

Radny Jan Barański poinformował, że dwa tygodnie w Dobieszczyźnie od posesji Kwitowskiego do 

Ośrodka Zdrowia nie ma oświetlenia. Kolejne pytanie radnego dotyczyło planu modernizacji krzyżówki  

w Dobieszczyźnie?  

Radny Zdzisław Paluszkiewicz korzystając z tego, że na sali sesyjnej jest Radca Prawy zapytał, czy jest 

możliwość rozwiązania sprawy budowy oczyszczalni ścieków w Pogorzelicy? Jedni mieszkańcy 

domagają się przydomowych oczyszczalni drudzy nie chcą takiej inwestycji. Radny pytał, w jaki sposób 

postąpić z mieszkańcami, by była możliwość realizacji zadania?  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXIX sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag w obecności 13 radnych, stanowi załącznik  

nr 5 do protokołu. 

 

Punkt 6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) szczegółowego sposobu i  zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wobec braku uwag Przewodnicząca 
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podała pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty jednogłośnie: 13 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXX/191/17 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

2) „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z  organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi art. 3 ust.  3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na rok 2018”, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.  

Radny Wojciech Raś zwrócił się z prośbą do Burmistrza, ponieważ w rozdziale 12 pkt 1 mówi  

o powoływaniu zarządzeniem komisji konkursowej, aby w skład komisji wchodził radny z komisji 

kultury, oświaty i współpracy z zagranicą. Myślę, że Pan Burmistrz będzie pamiętał o Panu 

Przewodniczącym tej komisji. 

Burmistrz odpowiedział, że na posiedzeniu komisji o tej sprawie mówiono i nie ma przeciwwskazań.  

Wobec braku dalszych uwag Przewodnicząca podała pod głosowanie projekt uchwały, który został 

przyjęty jednogłośnie: 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 

13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXX/192/17 w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Żerków z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na rok 2018”, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

3) wprowadzenia zmiany do uchwały nr X/65/15 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 1 grudnia 

2015 roku w sprawie określenia wzoru formularzy podatkowych, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały.  

Burmistrz dodał, że formularze podatkowe określają przepisy ustawowe. 

Wobec braku uwag projekt uchwały został poddany pod głosowanie, który przyjęto jednogłośnie: 13 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali  

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXX/193/17 w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwały nr X/65/15 Rady Miejskiej 

Żerkowa z dnia 1 grudnia 2015 roku w sprawie określenia wzoru formularzy podatkowych, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

4) określenia stawek podatku od nieruchomości, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Dodała, że przedstawione stawki 

nie przekraczają stawek ustawowych. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały Przewodnicząca podała pod głosowanie projekt uchwały, 

który przyjęto większością: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 5 głosów „wstrzymujących się”  

w obecności 13 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXX/194/17 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu. 

 

5) wprowadzenia i określenia opłaty targowej, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Wobec braku uwag Przewodnicząca podała pod głosowanie projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie: 

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się” w obecności 13 radnych na sali  

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXX/195/17 w sprawie wprowadzenia i określenia opłaty targowej, stanowi załącznik nr 10 

do protokołu. 



4 

 

 

 

6) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że zaproponowane stawki zostały omówione na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych Rady, które nie przekroczyły maksymalnych stawek. 

Radny Bogdan Bożejewicz powiedział, że nie dostał do porównania górnych stawek podatku od środków 

transportowych. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że materiałach na posiedzenie komisji stałych Rady były zestawienia 

aktualnych stawek podatkowych w tym od środków transportowych. 

Przewodnicząca podała pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty jednogłośnie: 13 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXX/196/17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Na salę przybyła radna Ewa Marek-Skiba 

 

7) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok,  

Przewodnicząca poprosiła Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, który 

ogólnie wzrósł: 

Dochody – 49.392.449,34 zł 

 dochody bieżące 47.157.745,55 zł, 

 dochody majątkowe – 2.234.703,79 zł 

 dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej – 14.915.018,01 zł 

Wydatki – 58.166.273,00 zł  

 wydatki bieżące – 44.442.348,89zł, 

 wydatki majątkowe – 13.723.924,11 zł 

 wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej – 14.915.018,01 zł. 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do uchwały wyjaśniając, że Wojewoda Wielkopolski 

zwiększył plan dotacji celowych w dziale 854 o kwotę 73.812,00 zł na pomoc materialną o charakterze 

socjalnym oraz zwiększył plan dotacji celowej w dziale 855 o kwotę 280,00 zł z przeznaczeniem na 

"Kartę Dużej Rodziny". 

Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w  Poznaniu zwiększył dofinansowanie kosztów działania 

Zakładu Aktywności Zawodowej w 2017 roku o kwotę 46.000,00zł. 

Starostwo Powiatowe w Jarocinie zwiększyło plan o 70.000,00 zł na zarządzanie drogami powiatowymi 

na terenie miasta Żerkowa w celu zabezpieczenia skarpy przy ulicy Jarocińskiej w Żerkowie. 

Ponadto przedstawiła przesunięcia w po stronie wydatków w planie budżetu w działach: 

 010 zmniejszono plan o 31.000,00 zł z przesunięciem do działu 900 rozdział 90005. W tym dziale 

przesunięto kwotę 60.000,00 zł z zadania "Przebudowa oczyszczalni ścieków" na zadanie 

"Budowa sieci kanalizacyjnej i wodociągowej w Żerkowie", 

 754 (OSP) zmniejszono plan na zakupach inwestycyjnych o kwotę 114.000,-zł z przeznaczeniem 

kwoty 15.000,-zł na zakupy dla jednostek OSP a 99.000,00 zł przesunięto na poniższe wydatki, 

 757 zmniejszono plan o kwotę 102.688,84 zł z przeznaczeniem na inne wydatki (odsetki od 

kredytów i pożyczek), 

 801 zwiększono plan o kwotę 27.144,84 zł na dotacje dla Szkoły Podstawowej w Lubini Małej 

i Ludwinowie, 

 851 przesunięto kwotę 1.000,00 zł z usług na wypłatę ryczałtu, 

 854 rozdział 85415 zwiększono środki na stypendia i pomoc socjalną dla uczniów, 

 900 rozdział 90003 zwiększono plan o 10.071,00 zł na oczyszczanie miasta, zakup paliwa i opłaty 

ubezpieczeniowe, rozdział 90004 zwiększa się plan o 21.000,00 zł na "likwidację powalonych 
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i uszkodzonych drzew przez nawałnicę w dniu 11.08.2017 r. na terenie Parku Miejskiego, wraz 

z odtworzeniem naturalnego drzewostanu". 

W rozdziale 90005 zabezpieczono środki w kwocie 47.000,00 zł na usługę dotyczącą 

"unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest powstały w wyniku zniszczenia pokryć 

dachowych budynków przez nawałnicę w dniu 11.08.2017r." 

W rozdziale 90015 zwiększono plan o 15.000,00 zł na nowe punkty oświetleniowe  

w miejscowościach: Pawłowice i Stęgosz,  

 921  zwiększono plan o 109.000,00 zł z przeznaczeniem na: remonty dachów na obiektach sal 

wiejskich: Lgów, Brzóstków, Lubinia Mała i usługi stolarskie - 8.000,00 zł i na dotację 

podmiotową dla MCT Żerków - 101.000,00 zł, w tym 40.000,00 zł na wydatki związane 

funkcjonowaniem "Orkiestry Dętej", "Klubu Seniora" oraz grup artystycznych, 61.000,00 zł na 

pokrycie strat związanych z funkcjonowaniem basenów w okresie letnim.  

Skarbnik Gminy podkreśliła powyższe zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 

Uległ zmianie załączniki nr 1 i 2 oraz zał. nr 3 przedstawiający dotacje dla stowarzyszeń, załącznik nr  

4 przedstawia plan przychodów i kosztów, który wzrósł o kwotę  46.000,00 zł dla zakładu budżetowego: - 

ZAZ Promyk w Żerkowie. 

Przewodnicząca poprosiła o ponowne przeanalizowanie działu 900 rozdział 90003. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki przeliczono jeszcze raz i przyjęto kwotę 10.071,00 zł a 5 tys. zł 

dołożono do rozdziału 90015, ponieważ ten rozdział został uaktualniony. Wcześniej przedstawiona 

wynosiła 15 tys. zł a została zmieniona na 10.071,00 zł. 

Radny Wojciech Raś stwierdził, że jest kolejna sesja, na której środki idą na MCT w Żerkowie.  Na 

poprzedniej sesji wpłynął wniosek KR o zwrocie dotacji za rok 2016. Radny zaproponował, aby poczekać 

z przekazywaniem dotacji na zakończenie prac KR i wyniki audytu. Jak długo będziemy dokładać 

pieniądze do MCT?  Gdyby, to jeszcze były pieniądze przeznaczone na konkretną inwestycję, ale te 

pieniądze nie są na inwestycje. Stwierdził, że są to pieniądze na bieżącą działalność - 40 tys. zł.  Zwracam 

się o przedstawienie kosztów działalności orkiestry. Radny uważał, że Ośrodek działa 10 lat za 

poprzedniego dyrektora były problemy i teraz są problemy tylko chętniej dokładamy. Ośrodek wymaga 

coraz większych nakładów.  

Składam wniosek formalny o wycofanie dotacji i wstrzymanie się z przyznawaniem jakichkolwiek 

środków do czasu zakończenia prac Komisji Rewizyjnej i wyników audytu.                   

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ten temat był omawiany wcześniejszych na spotkaniach Rady natomiast, 

jeżeli chodzi o poprzednią dotację, to jest to odrębna sprawa, ponieważ nie ma formalnego wniosku 

załatwionego do końca. W związku z tym, to nie ma nic wspólnego ze zwiększeniem planowanych środków 

na obecną bieżącą działalność. Dodała, że sprawozdanie z działalności MCT za I półrocze 2017 roku 

zostało przyjęte. Burmistrz nie miał żadnych wątpliwości i sprawa była przedstawiona na komisji.  

W związku z tym pomoc została wpisana do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2017 r., 

dlatego prosimy o przegłosowanie i przyjęcie zmian.  

Przewodnicząca przypomniała, że na komisji była mowa o stratach. Dyrektor wyjaśnił, dlaczego prosi  

o zwiększenie środków dla MCT. Wyjaśniliśmy sobie, myślę, że każdy z nas zrozumiał i wie, dlaczego jest 

dofinansowanie. 

Radny Bogdan Bożejewicz - W ubiegłym roku Panu Dyrektorowi MCT brakło na koniec grudnia  

20 tys. zł w tym roku wpłynęły pisma w październiku i listopadzie o kolejne 100 tys. zł (…) Przypuszczam, 

że za 10 miesięcy we wrześniu będzie 500 tys. zł.  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że gdyby gmina przekazała to, co powinna to nie byłoby problemów dla 

MCT. Tych problemów aż takich nie ma, ponieważ nie są zaciągane kredyty i nie ma większych dotacji niż 

wcześniej były. Wyjaśniła, że obecnie jednostki inaczej funkcjonują, niż wcześniej. Jest więcej 

stowarzyszeń i są większe wydatki. Jeżeli Państwo uważacie, że jest inaczej to proszę mówić otwarcie. 

Radny Wojciech Raś - proszę przedstawić konkrety. Pokażcie zestawienie ile było organizacji, ile spotkań 

miała „Antrejka”, „Żerknij Tu”, „Alter Ego” koszty poszczególnych spotkań, żeby było jasne i czytelne, 

tego nie ma!  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że po raz pierwszy słyszy, że Państwo Radni chcą takie szczegółowe 

rozliczenie. Myślę, że jeżeli, byłby wcześniej taki sygnał, to takie rozliczenie zostałoby zrobione dla 
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potrzeb KR czy radnych. Proszę złożyć wniosek formalny a rozliczenie zostanie dostarczone. 

Radna Ewa Marek-Skiba – mieliśmy wczoraj posiedzenie KR, a dziś na sali są obecni Pan Dyrektor  

i Pani Księgowa MCT, rozmawialiśmy na ten temat. Myślę, ze chodzi o salkę w bloku „C”. Wydaje mi się, 

że było m.in. utrzymanie tej salki i błędem jest to, że poszła informacja, że salka jest przeznaczona dla 

organizacji. Owszem jak najbardziej, niech korzystają.(…) Ale jak Pan Dyrektor mówił, że przerosło to 

koszty energii, utrzymania. Uważam, że każda organizacja, czy stowarzyszenie ma jakieś środki. Dodała, 

że zarządzeniem Burmistrza są określone koszty wynajmu sal, dlatego można określić symboliczne 

opłaty, albo limit, bo jeżeli w m. lipcu widać większe wykorzystanie środków to powinien być jakiś plan 

kontroli. Na sali były inne zajęcia takie jak „Gimnastyka 50 plus”, instruktora opłaca Dyrektor Biblioteki 

po linii kultury. Mówiono także o kręglach, z których też korzystają osoby po linii sportu. Radna uważała, 

że tę kwestię można ujednolicić. Są grupy, które korzystają z różnych form aktywności ruchowej, zbierają 

się i płacą za wejście.  

Radny Andrzej Stachowiak – jak rozumiem koleżankę, to jak zostanie wykorzystany jakiś limit finansowy, 

wtedy mówimy mieszkańcom, że koniec zajęć! 

Radna Ewa Marek –Skiba – chodziło mi o jakąś kontrolę. 

Radny Andrzej Stachowiak – powiedziała Pani wyraźnie, że trzeba ograniczyć wstęp na te salki, jak się 

wykorzysta środki. W związku z tym, to samo należy zrobić na wsiach. Na wsiach są sale, które 

udostępniamy mieszkańcom wiosek. Wydaje mi się, że mieszkańcom miasta nie możemy ograniczać 

takiego dostępu. 

Radna Ewa Marek-Skiba – nie do końca się zrozumieliśmy. Nie chodzi mi o ograniczanie dostępu. 

Sekretarz Gminy zgodził się z wypowiedzią radnego. Państwo Radni uchwalili Program współpracy  

z organizacjami pozarządowymi, gdzie jest wymienione w treści, że jedną z form pomocy jest 

udostępnianie sal na warunkach preferencyjnych. Państwo przed chwilą głosowaliście za tym 

jednogłośnie. Jestem bardzo zaskoczony, bo Pani Radna działa w organizacjach pozarządowych. Teraz 

jak Pani będzie robiła konkurs z harcerzami, to my Pani wystawimy fakturę za wynajęcie auli. 

Radna Ewa Marek-Skiba – to już jest złośliwość. 

Sekretarz Gminy – to nie jest złośliwość, ale jeżeli organizacje są aktywne, z czego powinniśmy się 

cieszyć, to teraz będziemy je hamować. Teraz, gdy KGW korzysta z sali wiejskiej będzie płaciło i jak OSP 

będzie korzystało z sali wiejskiej też ma płacić? Tak to rozumiem. 

Radny Wojciech Raś – zawsze jest tak, że organizacje były zwolnione. Wydaje mi się, że są przypadki 

spotkań organizowanych przez różne organizacje, które płacą za wynajem, bo zakładają koszt tego 

wynajmu w projekcie. Organizacje są w stanie pozyskać środki, aby zapłacić. Nikt nie mówi  

o jakimkolwiek ograniczaniu, ale o kontroli i o tym, żeby było wiadome ile tego jest. 

Sekretarz Gminy powiedział, że nikt wcześniej nie wnioskował o taki rejestr. A z tego, co wiem jest 

prowadzony taki rejestr w MCT i nie ma z tym problemu, żeby Państwu udostępnić, która organizacja ile 

razy korzystała z sali. W Przypadku, gdy ktoś działa w organizacjach pozarządowych, doskonale 

wiadomo, że są to biedne organizacje, bo nie wiem skąd ma wziąć środki KGW, OSP czy inne 

stowarzyszenia i fundacje. Jeżeli piszą projekty, to bardzo rzadko jest możliwość dofinansowania 

wynajęcia sali, jak jest taka możliwość to korzystają z tego. Organizacje, które u nas działają nie są 

krajowymi, które mają ogromne pieniądze, bo większość działań opiera się o wolontariuszy i dlatego są 

takie działania. Liczyłem, że jest taka polityka! Często rozmawialiśmy, że mamy udostępniać sale na 

zajęcia, z których korzystają mieszkańcy, a nie, kto inny. Sale miały być udostępniane gratisowo, ale teraz 

słyszę, że za dużo się dzieje. 

Przewodnicząca Rady przypomniała radnej pani Ewie, że szkoła nie jest instytucją bogatą. Pani 

doskonale wie, że do MCT chodzą dzieci na kręgle, mają też inne zajęcia i co teraz też mają płacić? 

Radna Ewa Marek-Skiba – nie chodziło o zapłatę. Jak najbardziej niech korzystają organizacje.  Tylko jak 

kolega radny wcześniej mówił, jeżeli są to spotkania. Ale jeżeli są projekty, które zakładają, że jest 

wynajęcie sali?  Nie mówcie teraz, że ja jestem złośliwa wobec organizacji pozarządowych, stowarzyszeń 

czy fundacji. 

Wywiązała się nerwowa dyskusja miedzy radnymi, którą uspokoiła Przewodnicząca Rady. 

Wiceprzewodniczący powiedział, że z radną pracuję w tej samej szkole. Są zajęcia dla dzieci, bardzo 

aktywne, z czego należy się cieszyć. Dzieci rozwijają się wszechstronnie. Jedną z form jest uczestnictwo  

w zajęciach sportowych na kręgielni. W tym momencie, jeżeli z tego korzystają, to Pani chce rodzicom za 
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zajęcia dzieci wystawić rachunek. Nie dziwiłbym się osobom, które funkcjonują poza szkołą, które 

miałyby jakieś ale do tego. Osobiście się dziwię, że Pani, jako nauczycielka ma taki punkt widzenia. 

Radny Bogdan Bożejewicz – widzę, że koleżeństwo po mojej lewej stronie zmieniło front, bo to nie chodzi 

o te 40 tys. zł za opłaty za salę. Raczej skupmy się na kwocie 60 tys. zł, że nie świeciło słoneczko. W takim 

razie, skoro tak, to czy mogę Panie Burmistrzu napisać wniosek pisemny w imieniu wszystkich rolników 

gminy Żerków o dofinansowanie każdego gospodarstwa w kwocie 1.000,00 zł. tytułem zadośćuczynienia, 

bo nie mieli pogody na żniwa.  

Burmistrz odpowiedział, że radny może napisać wniosek i otrzyma odpowiedź. Dziwię się, że takie 

argumenty padają w tym miejscu, gdzie Pan jest radnym, którąś z kolei kadencję. Wiemy jak wygląda taka 

działalność u nas i gdzie indziej. Utrzymanie basenów, gdzie okres letni ma tylko dwa miesiące a w tym 

50 dni pada, to my z tego interesu nie zrobimy. Ale co zrobić z basenami, zamknąć, zasypać? Kiedyś 

półżartem, półserio powiedziane stwierdzenie, że może zasypać i posadzić marchewkę. Kolejny raz mówię 

i przypomnę raz jeszcze, że baseny powstały podczas wojny, gdzie Niemcy przegrywali ją, ale baseny 

utrzymywali. Potem jak wyglądało, to wszyscy wiedzą, nie będę wykładów robił z historii. Raz było lepiej 

raz gorzej, ale wszyscy baseny utrzymywali. Dokładali do tego, po to, by utrzymać największy basen  

w Wielkopolsce, by nas wyróżniał. Dyrektor MCT uczciwie przedstawił sytuację, bo albo Państwo nie 

chcecie tego wiedzieć, albo udajecie, że nie wiecie. Podał przykład Jarocina, gdzie obowiązkowo są 

wykupywane bilety dla szkół. Dzieci chodzą lub nie, ale abonament jest płacony. 

Radny Wojciech Raś – 12,00 zł, to nie są argumenty. 

Burmistrz odpowiedział, że ma argumenty. Panie radny należy zobaczyć ile my daliśmy i ile mamy szkół  

a ile Jarocin (…) Pani Ewa też tak mówiła, że wychodziłoby, że organizacje pozarządowe dostają nie 

wiadomo ile pieniędzy, że mogłyby płacić. Dobrze, że się ruszyło, i że świetlice nasze zaczęły 

funkcjonować, które są naszym dobrem i możemy się nimi pochwalić. Róbmy tak dalej. Burmistrz 

przyznał, że jest kapitalizm i wszyscy za wszystko powinni płacić. Ale jeżeli przychodzi grupa dzieci np.  

z Dobieszczyzny, która chce ćwiczyć kung-fu i jeżeli zapłacą instruktora to już na salę ich nie stać. 

Wszystkie działalności zawiązują się szybko, ale po miesiącu z 12 pozostaje trzech, przestaje wszystko 

funkcjonować i kończy się działalność. Proszę popatrzeć jak w innych gminach jest realizowana 

działalność kulturalna. Na każdej z sal wiejskich jest instruktor, który dostaje zapłatę za wykonywaną 

pracę. U nas odbywa się wszystko kosztem tych, którzy zajmują się salą. Gdybyśmy chcieli zarabiać na 

powstałych organizacjach, będziemy mieli sale, na których nic nie będzie się działo. Wówczas wszyscy 

będziemy zadowoleni! Nie będzie zużycia prądu wody itp. nic się nie będzie działo! To nie o to chodzi!  

Radna Ewa Marek-Skiba, – Jako długoletni pedagog jestem jak najbardziej za szerszą ofertą dla dzieci  

i nie chwaląc się dużo czasu poświęcam, żeby działać z harcerzami. Ale nie jestem też zwolennikiem tego, 

aby ograniczać dostęp do zajęć organizacjom. W przypadku gdyby ktoś realizował jakiś projekt to myślę, 

że powinna być w tym jakaś opłata chociażby za wynajem sali, za wyżywienie i o to mi chodziło. Przez 

tyle lat, co prowadzę drużynę harcerską, to nikt nie może powiedzieć, jak kolega radny mówił, że dziwi mi 

się. Nie kolego, nie powinien kolega się dziwić. Naprawdę jestem zaangażowana w pracę różnych 

organizacji i pomagam ile mogę. 

Radny Andrzej Stachowiak - ograniczyć, to padło z Pani słów. Zgadzam się z Wojtkiem, że powinno być 

wyszczególnione i jasno powiedziane, że nie dokładamy do MCT. Mówimy o dokładaniu do basenów, to 

proszę znajdźcie pomysł na baseny. Faktycznie pogody nie było!. (…) To, co mamy podjąć decyzję, aby 

zasypać baseny? W tym momencie innego wyjścia nie ma. Będziemy, co roku dokładać do basenów. 

Baseny odkryte, tak jak powiedział Dyrektor MCT nigdy nie będą dochodowe! Nigdy!. To, co robi Jarocin 

z basenami, to jest tylko przerzucanie pieniędzy.  Dają gminne pieniądze na szkoły, szkoły mają bilety (..). 

Czekamy na dobry pomysł. 

Radny Wojciech Raś przypomniał, że w poprzedniej kadencji wiele razy rozmawiano o tym, aby zmienić 

formę Ośrodka. W tej, w której jest, tam się nic nie zmieni. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że zgadza się z tym, ale w tej chwili jest potrzebne  

60 tys. zł do basenów. Dyrektor wyraźnie powiedział, że ma 60 tys. zł strat na basenach. 

Radny Janusz Szóstek zwrócił się do Dyrektora MCT, aby przedstawił wykaz, przez jakie osoby, w jakim 

czasie jest wykorzystywany Ośrodek w każdym dniu miesiąca. Jakie osoby, grupy, stowarzyszenia, za ile 

korzystały z Ośrodka? Jakie z tego tytułu ponoszone są wydatki (woda, ścieki, podatki, ubezpieczenie) 

przez MCT? 
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Dyrektor odpowiedział, że taką informacje przekaże. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wcześniej obiekty Ośrodka były nowe a teraz wymagają remontu i jest 

większy koszt ich utrzymania. W związku z tym prosi o przegłosowanie uchwały. Wracając do wniosków 

radnego Wojciecha Rasia, to nigdy nie było prośby czy wniosku formalnego, żeby MCT przedłożyło takie 

rozliczenie (…) 

Radna Maria Sołtysiak przyznała, że w MCT było wszystko nowe, wówczas mogło funkcjonować  

i przynosić zyski, ale nie przynosiło i rosły długi. Teraz, gdy trzeba remontować, to zrobił się problem. 

Jestem za tym, aby nie dokładać, ale dlaczego wcześniej nie były wykonywane remonty na bieżąco?  

Radny Jan Barański uważał, że od Dyrektora MCT nie należy wymagać, aby po dwóch latach 

zarządzaniem Ośrodkiem wyszedł na prostą.   

Przewodnicząca podała pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty większością: 10 głosów 

„za”, 2 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXVIII/189/17 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2017 rok, 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Radny Wojciech Ras zwrócił uwagę, że zgłosił wniosek formalny, który nie został przegłosowany.  

Przewodnicząca proszę złożyć wniosek na piśmie. 

Radny Wojciech Raś odpowiedział, że wniosek złożył w trakcie dyskusji związanej z uchwałą  

i nie musi składać pisemnego wniosku.  

Przewodnicząca zakończyła dyskusję przechodząc do kolejnego puntu porządku obrad.       

 

8) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków, 

Przewodnicząca zapytała czy do projektu uchwały są pytania? Ponadto poprosiła Sekretarza  

o wyjaśnienie, czego dotyczyła zmiana. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że zmiana dotyczyła rozdziału 7, 8 i 9, ale nie dotyczy wcześniejszych 

rozdziałów regulaminu. Rozdział 7 mówi o obowiązku osób utrzymujących zwierzęta domowe, gdzie był 

zapis wyprowadzanie psa na smyczy, a psa ras uznanych za agresywne lub zachowującego się w sposób 

agresywny – na smyczy i w kagańcu. Po przeanalizowaniu tego rozdziału i komentarzy oraz 

doświadczeniach sąsiednich gmin stwierdzono, że Rada Miejska nie ma kompetencji, aby wprowadzać taki 

zapis. 

Radca Prawny wyjaśniła, że akceptowała projekt uchwały w brzmieniu, które było do tej pory a to jest 

koncepcja prezentowana przez osobę z Nadzoru Wojewody. Natomiast, co do nakazu prowadzania psa na 

smyczy, to orzecznictwo NSA mówi, że nakładanie w uchwale Rady Miasta obowiązku na właścicieli 

utrzymujące zwierzęta, jest zgodne z celem art. 4 ust. 2 pkt 6 tej ustawy, czyli dopuszcza możliwość 

wyprowadzania psów na smyczy. Osoba, która nas nadzoruje z ramienia Wojewody ma inny pogląd.  

Radny Wojciech Raś zapytał czy omawiana uchwała wróciła od Wojewody i należy ją poprawić? 

Radca Prawny wyjaśniła, że organ nadzoru wszczął postepowanie w sprawie niezgodności w ocenie 

osoby, która prowadzi nadzór nie w ocenie zgodności z ustawą. Mam wyroki NSA, które mówią, że można 

wyprowadzać w uchwale zapis, że psa można wyprowadzać na smyczy. To nie jest tak, że my się nie znamy 

i nadzór wytyka nam błędy, tylko to jest inny pogląd na sprawę. Tak samo jest w kwestii zapisu, który był 

wprowadzony w naszej uchwale mianowicie, aby właściciele nie wprowadzały psów do piaskownic,  

w których bawią się dzieci, co również zostało zakwestionowane. Podkreśliła, że brzmienie delegacji 

ustawowej, że należy określić obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe, czyli też psów przed 

zanieczyszczeniem terenów przeznaczonych do wspólnego użytku jest oczywiste. Nie rozumiem, 

dlaczego nadzór kwestionuje zapis. Zresztą, to nie jest tak, że nadzór ma zawsze rację. 

Radny Wojciech Raś powiedział, co my mamy, sprawiedliwość jest po naszej stronie? Po prostu czuję się 

jak na planie „Sami Swoi”. 

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosy „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXIX/188/17 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Żerków, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Punkt 10 - Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie oświadczeń majątkowych 

radnych złożonych za 2016 rok. 

Przewodnicząca przedstawiła informację o analizie oświadczeń majątkowych radnych za rok 2016.  

Informacja stanowi załącznik 14 do protokołu. 

 

Punkt 11 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone przez radnych. 

Burmistrz odpowiadając na pytania radnego Wojciecha Rasia wyjaśnił, że: 

 działka przy ulicy Mostowej została posprzątana, geodeta jest w trakcie prac podziałowych, ale  

jeszcze należy poczekać, 

 rozliczenie wydatków na Orkiestrę Dętą w tej kwestii zdeklarował się Dyrektor MCT, że 

dostarczy wnioskowane zestawienie. 

Radny Grzegorz Andraszak- sprawa porządku na Rynku w Żerkowie. Burmistrz wyjaśnił, że będzie 

naprawione oświetlenie (nie świecą 3 lampy), aby były bardziej widoczne osoby, które zakłócają spokój. 

Przedstawiciele Policji zostaną zaproszeni na kolejne ze spotkań Rady. 

Burmistrz odpowiadając na pytania radny Jan Barańskiego w sprawie:  

 naprawy oświetlenia w Dobieszczyźnie wyjaśnił, że awaria została zgłoszona, ale stwierdzono 

uszkodzenie kabla, który robi zwarcie. Dlatego musi być dyspozycja o naprawie kabla  

z Kalisza, będą większe koszty niż w przypadku zwykłej naprawy. Czekamy na wykonanie 

zadania, ale jesteśmy uzależnieni od właściciela sieci, 

 modernizacja krzyżówki w Dobieszczyźnie. Wniosek składany przez Starostwo jest na 

punktowanym miejscu w rankingu składanych wniosków, czyli na drugi rok być może uda się 

wykonać zadanie tak jak odcinek Żerków – Dobieszczyzna i Lisew – Ludwinów, przy 

współudziale Wojewody. Możliwe, że w przyszłym roku przy udziale środków Wojewody uda się 

także zrobić odcinek drogi Dobieszczyzna –Sucha Sierszew. Planuje się, aby działkę po prawej 

stronie, która jest własnością gminy przeznaczyć na modernizację krzyżówki. W planie pierwotnej 

wersji było rondo, ale podczas rozmów jeden z właścicieli działki nie wyraził zgody. Dlatego 

projekt do wniosku wykonano z prawoskrętem. W przypadku zmiany decyzji chyba będzie 

możliwość przeprojektowania. 

Radny Jan Barański przedstawił mapę przedstawiającą krzyżówkę. 

Burmistrz wyjaśnił, że inwestycja jest prowadzona przez Powiat Jarociński.  

Radny Jan Barański uważał, że należy podjąć decyzję o zabraniu działki z przeznaczeniem na 

rondo, bo na trasie Żerków – Grab samochody będą szybciej jeździły niż do tej pory.  

Burmistrz odpowiedział, że głównym właścicielem drogi jest Powiat, który decyduje o całości. 

Byliśmy kilkakrotnie na wizji tego miejsca. Dokonano pomiarów, aby wkomponować rondo, które 

jest bezpieczniejsze od wszystkich skrzyżowań. (…) Myślę, że z rozwijaniem prędkości jest gorzej, 

bo wcześniej było 60 km/h a teraz jest 50 km/h z uwagi na strefę zamieszkania.  

Radny Jan Barański zapytał, co z placem zabaw? 

Burmistrz wyjaśnił, że plac zabaw znajduje się przy starym budynku przedszkola na narożniku 

drogi w kierunku do Miniszewa na razie jest. 

Radny Jan Barański powiedział, że w tym roku plac zabaw został odnowiony i jest 

wykorzystywany. 

Radny Janusz Szóstek uważał, żeby bezpiecznie należy zabrać plac. 

Radny Jan Barański uważał, że rondo byłoby najbezpieczniejsze, ale jeden człowiek nie wyraził 

zgody. Radny uważał, że można rozwiązać sprawę zabierając działkę i w tym kierunku trzeba 

działać.  

Burmistrz odpowiedział, że przekaże sugestię Powiatowi. Jeżeli ktoś miałby wpływ na właściciela, 

aby go przekonać do przekazania działki, to wówczas jest sprawa do załatwienia, ale na dzień 

dzisiejszy jest tak jak powiedziałem. 

Burmistrz będąc przy głosie poinformował, że 30 listopada 2017 (czwartek) o godz. 13:00 odbędzie się 

uroczyste oddanie dróg przy skrzyżowaniu Żerków – Dobieszczyzna i Lisew – Ludwinów z udziałem 

Wicewojewody. 
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Radna Ewa Kubacka uważała, że zlokalizowany plac zabaw przy drodze jest niebezpieczny dla dzieci.  

W Chrzanie jest też taka sytuacja i jest bardzo niebezpiecznie, dlatego z radnym planują, aby plac zabaw 

wykonać w innym miejscu. 

Burmistrz poinformował także, że w Lubini Małej zmodernizowano słup energetyczny. Kolejna sprawa to 

przestawiona szafka energetyczna w Żółkowie przy wjeździe na działkę sołecką. 

Radna Ewa Marek-Skiba przeprosiła za spóźnienie, bo była na szkoleniu. Ponadto podziękowała 

Burmistrzowi za zmianę organizacji ruchu na Osiedlu w Żerkowie.  

Radna w imieniu radnych złożyła wniosek do Pana Burmistrza o ustanowienie roku 2018 rokiem 

Powstania Wielkopolskiego na ziemi żerkowskiej w związku z przypadającą 100 rocznicą wybuchu 

Powstania Wielkopolskiego. Pragniemy oddać hołd i uczcić pamięć tych bohaterów powstańców naszej 

gminy, którzy walczyli w tym jedynym zwycięskim zrywie patriotycznym. Nie będziemy występować do 

Marszałka Sejmu, bo Pan Burmistrz może przyjąć jak najbardziej a grobów jest bardzo dużo. (..) Ja  

z harcerzami opiekuję się grobami zaszczepiając patriotyzm od młodego. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że rozmowy w tym temacie były prowadzone z panem Robertem 

Rogackim, że zryw rodaków należy uczcić.       

Radny Zdzisław Paluszkiewicz przypomniał się, co z przydomowymi oczyszczalniami w Pogorzelicy? 

Burmistrz odpowiadając radnemu zastanawiał się, co zrobić z tymi osobami, które nie chcą przystąpić do 

budowy przydomowych oczyszczalni. W ostatnim numerze „Gazety Jarocińskiej” był artykuł, że 

mieszkańcowi lokalu budynku należącego do Spółdzielni Administracyjno-Mieszkaniowej w Raszewach 

wybiło kanalizację.  Burmistrz podkreślił, że współczuje tym osobą, ale nie może za wszystkie zdarzenia 

odpowiadać, że inni mieszkańcy wszystko wrzucają do kanalizacji. Burmistrz poinformował, ze gmina 

przygotowała dokumentację geotechniczną czy na tym terenie można budować przydomowe 

oczyszczalnie ścieków. Zaznaczył, że podobne urządzenia były robione w obiektach należących do 

spółdzielni. W tej miejscowości są trzy budynki i byłyby 3 oczyszczalnie, mieszkańcy podjęli decyzję  

o przystąpieniu do budowy. Gmina do przydomowej oczyszczalni dopłaca 7,5 tys. zł, ale resztę kosztów 

muszą ponieść sami. Burmistrz przypuszczał, że może to jest przeszkodą, bo na fundusz remontowy mają 

10 groszy od 1m
2
. Dodał, że w tych budynkach nie ma żadnego gminnego mieszkania. Mieszkańcy tych 

budynków są właścicielami. 

Radna Ewa Marek-Skiba powiedziała, że będąc na otwarciu Sali Wiejskiej w Szczonowie, mieszkańcy 

tych budynków powiedzieli, że mogą partycypować w kosztach, ale jest wspólnota a dwie osoby blokują 

realizację przydomowych oczyszczalni. 

Burmistrz uważał, ze sprawa należy do Zarządu Spółdzielni A-M i jeżeli dwa budynki się podłączą, to 

rurociąg istniejący pozostanie dla tych, którzy mają kanalizacje, może nastąpi odciążenie i wszystko 

będzie dobrze.      

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Sołtys Lgowa poinformował, że mieszkańcy, którzy ucierpieli w nawałnicy otrzymali informacje od 

Wojewody, że do dnia 21 grudnia 2017 mają się rozliczyć z otrzymanych środków pomocowych. Sołtys 

uważał, że jest to nierealne, ponieważ przedłuża się usuwanie szkód w większości z braku wykonawców  

i pogody.  Sołtys zapytał czy jest możliwość przedłużenia terminu rozliczenia? 

Burmistrz odpowiedział, ze zadzwoni i zorientuje się jak wygląda sprawa, bo być może mieszkańcy 

zdążą.  

Sołtys Lgowa odpowiedział, że może jeden z mieszkańców zdąży, dla pozostałych nie ma szans, 

ponieważ zniszczenia były zbyt duże. Sołtys powracając do placów zabaw dla dzieci przypomniał, że 

niektóre miejscowości nie mają wcale.  

Radna Ewa Kubacka zapytała, kiedy będzie robiona ulica Wodna? Kolejna sprawa dotyczy drogi 

dojazdowej do pola sołeckiego? 

Burmistrz odpowiedział, że przygotowano dokumentację dla ulicy Wodnej, ale jeżeli chodzi o dojazd do 

pola sołeckiego, to temat przesunął się w czasie z uwagi skutki wichury, jaka przeszła przez gminę, ale do 

końca kadencji będzie zrobione.  

Sołtys z Lgowy zapytał jak wygląda sytuacja z podziałem działki szkolnej? 

Burmistrz odpowiedział, że dokumentacja jest u pracownika ds. geodezji. Po sesji pójdziemy i zobaczymy, 

w jakim miejscu stanęło. 
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Radna Ewa Kubacka zapytała, co jest z przejazdem kolejowym w Chrzanie? 

Burmistrz odpowiedział, że wystąpiono o zachowanie przejazdu kolejowego przy boisku, ponieważ jest 

potrzebny. 

Sołtys Lgowa powracając do apelu Burmistrza w sprawie nie zaorywania pasów drogowych przez 

rolników poinformował, że rolnicy dostosują się, ale jest brak granic dróg. 

Burmistrz powiedział, że rolnicy nielegalne zajęli pas drogowy i doskonale wiedzą gdzie są granice ich 

działek. W związku z tym Gmina może wydać wszystkie środków, aby odtworzyć granice dróg. 

Burmistrz zaapelował do wszystkich sołtysów, że można dokonać pomiarów tam gdzie jest konflikt i nie 

ma innej możliwości ustalenia granic, ale nie gdzie rolnicy biorą dopłatę i mają całą dokumentację 

swojej własności. Najlepiej zaorać, bo od tego dostanie dopłatę, bo uprawia, ale to jest nielegalne.  

Sołtys Lgowa zgodził się z Burmistrzem mówiąc, że zgłaszał taką sytuację na policję, bo sąsiad się 

worywał, ale jeżeli nie ma ustalonych granic, to każdy będzie twierdził, że to jest jego i wychodzi spór. 

Sołtys podkreślił, że dopóki nie będzie wytyczonych granic, to realia się nie zmienią. 

Burmistrz uważał, że jest to poważny temat i w związku z tym wszystkich prosił, aby użytkować swoje 

grunty. Granicy może nie być wyznaczonej, ale wtedy można się mylić o pół metra w prawo czy lewo, bo 

wiemy, jaka jest szerokość drogi gminnej. We Lgowie była interwencja pisemna. Ten Pan się cofnął i 

posprzątał. Burmistrz dodał, że zaistniała sytuacja jest wynikiem usunięcia drzew, które zagrażały 

bezpieczeństwu a dały większą przestrzeń.   

Przewodnicząca podsumowując powiedziała, że długoletni rolnik, który użytkuje swoją własność, to wie 

dokładnie gdzie przebiega granica. 

Rany Andrzej Stachowiak wnioskował, aby powiadomić Powiat o notorycznym zaorywaniu o 

zaorywaniu pasa drogowego łącznie z rowem dróg powiatowych.  

Sołtys Szczonowa zgłosiła, że rzeka Lutynia jest zawalona drzewami i wody zalewają pola. Jaka jest 

możliwość usunięcia tych drzew? 

Burmistrz poprosił Panią Sołtys ze Szczonowa, aby złożyła wniosek w tej sprawie łącznie z numerami 

działek. 

Sołtys Lgowa powiedział, że zwracał się do WZIR o usunięcie drzew z rzeki i uzyskał odpowiedź, że 

zmienia się ustawa o prawie wodnym i oni tymi sprawami nie będą się zajmować. Jeżeli są drzewa  

w części lasu na rzece, to sprawa należy do Nadleśnictwa.  

 

Punkt 12 – Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała zebranym za 

udział w tych obradach, życząc udanych dalszych wakacji oraz pogody dla rolników i o godz. 15: 10 

zamknęła XXX sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
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